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Tolmács Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

5/2022. 
 

J E G Y ZŐ K Ö N Y V E  
 
 
Készült: 2022. május 3-án 09.00 órai kezdettel megtartott képviselő-testületi ülésről 

Ülés helye: Faluház tárgyalóterme, 2657 Tolmács, Sport utca 1. 

Az ülés vezetője: Hajnis Ferenc polgármester 

Jelen vannak: Hajnis Ferenc  polgármester 
 Dósa Istvánné alpolgármester 
 Gyuricza Gergő képviselő 
 Hámori Imréné képviselő 
 Jakus Szilvia  képviselő 
 dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
 
Lakosság részéről: Dávid Martin tolmácsi lakos és Évinger Boglárka közösségi ház vezető 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Köszöntöm a képviselőket, jelenlévőket, és az új jegyző asszonyunkat! Engedjétek meg, hogy először is bemutassam 
Dr. Szabó Letícia Ágnest a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal újonnan kinevezett – április 19-én - 
jegyzőjét. Tolmácsra továbbra is kedd és csütörtöki napokon a délelőtti órákban tartózkodik a hivatalunkba. Nem 
tudom, hogy a képviselőket sikerült-e már megismerned? 
 
Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
A folyosón már megismerkedtünk, igyekszem mindenkinek megjegyezni a nevét! Első alkalommal most egy kis 
türelmet kérek, ha nem fogom rögtön tudni mindenkiét! 
 
Hajnis Ferenc polgármester: 
Jó! Megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 5 fő jelen van, így az ülés határozatképes és azt megnyitom. 
A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Hámori Imréné képviselő. 
 
A jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot a Képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadta. 
 
 
A képviselő-testület a javasolt módosításokkal a napirendeket 5 igen szavazattal egyhangúan elfogadta, és az alábbi napirendeket 
tárgyalja: 
 
Napirend 
 
1./ AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
1. Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, eseményekről  

     Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 

 - Közigazgatási határ módosítás 

 - Étkeztetés biztosítása – új árajánlat 

 - Tájékoztató a benyújtott pályázatokról 

2.         Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi költségvetésének módosítása 

 Az Önkormányzat 2022. évi költségvetésének módosítása  

Előterjesztő: Hajnis Ferenc polgármester 

3. Egyebek 

 - Falunapi rendezvény előkészítéséről tájékoztatás 

 - Tolmácsi nyugdíjas klub támogatás iránti kérelmének elbírálása 

 

 
 
AKTUÁLIS NAPIRENDEK 
1. Tájékoztatás az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, eseményekről  
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Hajnis Ferenc polgármester 
Összeszedtem és leírtam amire pályázatot nyújtottunk be, és mi az, ami nyert, mi az, ami nem nyert, ezt most 
szétosztom. Nézzétek át. A hamarosan megjelenő Kisbíró újságba is benne lesz. Ezeken kívül vannak még elbírálásra 
váró pályázataink is. Várom a kérdéseket, hozzászólásokat! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Amit megkaptunk köszönjük, amit meg nem, azt megpályázzuk legközelebb is! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ami pedig még nem került elbírálásra, bízzunk a pozitív döntésben. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
A vízelvezető rendszer kiépítését nem csak a csatornahálózat kiépítése után akartuk megpályázni? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ez nem a Szent Lőrinc úti vízelvezetőárok, hanem a Sziluska és Szabadság utcákat összekötő út melletti. Ott elég 
nagy csapadékvíz folyás van. De nem nyertük meg az útfelújítást, úgyhogy ez sem kerül kiépítésre.  
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Ez így logikus! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A szennyvízrendszer kiépítését – úgy néz ki -, hogy ősszel megkezdik. A kormány kiemelten kezeli ezt a beruházást. 
Az NFPI vezényli le az egész pályázatot, nekünk csak az átemelő szivattyúk elhelyezésével kapcsolatban van 
beleszólásunk. Kettő az önkormányzat területén lesz, de van még kettő, ami magántulajdonú területre van tervezve. 
Az egyik tulajdonos azt mondta, hogy ingyen, bérmentve rendelkezésre bocsátja a területéből azt a darabot. A 
másikkal, majd meglátjuk, hogy tudunk megegyezni! Azt szerintem meg kell majd vásárolnunk. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Milyen tulajdonú lesz a szennyvízrendszer? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Szerintem állami tulajdonú lesz és a DMRV Zrt. fogja üzemeltetni. Már vannak olyan visszhangok, hogy nem biztos, 
hogy olyan jó lesz ez nekünk, mert amikor megérkeznek majd az első számlák sokallni fogják az összeget. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Hát, nem tudom! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Dupla lesz a vízszámla. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Mindenkinek a telekhatárig építik ki a csatornarendszert, onnan pedig minden tulajdonosnak magának kell megoldani 
a kiépítést. Egyelőre most így van tervbe véve. Az sem lesz kevés pénz. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Azt meg kell terveztet, aztán pedig jön a kivitelezés. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nem tudom biztosra, egyelőre még elég homályos ez a dolog! 
Más. Az étkeztetés biztosításával kapcsolatban a beszállító már egyszer küldött árajánlatot az emelésre vonatkozóan, 
most küldött még egyet. Sajnos kénytelenek emelni, mert az árak mennek fölfelé. Abban egyeztünk meg vele, hogy 
mivel iskolai és óvodai szünet lesz – azt a pár szoc. étkezőt ő valahogy kigazdálkodja – szeptember 1-től fog emelni. 
Augusztusi testületi ülésre hozom be az árajánlatát. A veszélyhelyzet május 31-ig tart – elvileg – utána áthárítható lesz 
az emelés díja az igénybe vevőre is. Egyébként fizetjük a piaci árat, csak azt mi – önkormányzat – nyeljük be! Sokan 
ezt nem tudják, hogy önerőből fizetjük meg a különbözetet. 
Közigazgatási határ módosítás! Végre-valahára kaptunk hivatalos értesítést Rétság Város Önkormányzatától! 
Megtörtént az értékbecslés, és fel is mondták a repülős klubnak a bérleti szerződését március 1-jével. Ezzel 
kapcsolatban van köztük egy jogi vita, mert két bérleti szerződés létezik. A repülős klub úgy értelmezi, hogy nekik 6 
hónap felmondás van, Rétság Város Önkormányzata pedig úgy, hogy három. Na mindegy, a 6 hónapból is már 3 
eltelt. A napokban találkoztam Mezőfi Zoltán polgármester úrral, és mondtam neki, hogy még mindig nem kaptunk 
hivatalos értesítést a hangárokkal kapcsolatban. Aztán még aznap megküldte a levelét, melyben leírta, hogy hogyan is 
áll a helyzet. Egyedül a repülősökkel van nekik jogi probléma. 
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Múlt héten csütörtökön egy információs találkozón voltam a Zsember-i Ker. Kft. vezetőivel, Rétság Város 
polgármesterével és ügyvédével. A Zsember-i Ker. Kft. beadta az igényét a csarnokok megvásárlására. Az volt az 
egész megbeszélés lényege, hogy amennyiben a Zsember-i Ker. Kft. tulajdonába kerülnek a hangárok, úgy ők bérbe 
adják a repülős klubnak. Azt szerették volna, hogy én mondjam ki a testület nevében, hogy a repülősok maradhatnak 
a csarnokban. Én mondtam, hogy a repülősök írásban kérjék ezt, amit én beterjesztek a testület elé. Aztán voltak 
olyan vélemények is, hogy a repülősökkel vigyáznunk kell! Az egyik ügyvéd úr azt tanácsolta, hogy közjegyző előtt 
kell nyilatkoztatni őket a bérlemény elhagyásának időtartamáról, és ezt nem lehet peres úton megtámadni, hanem 
rögtön végrehajtást lehet kérni ellenük, amennyiben nem akarnak kimenni a csarnokból. Ezt majd a jegyző asszony 
megerősíti, amennyiben valóban így van. Én tiszteletben tartom az ügyvéd úr és a jogász úr véleményét, de nekünk is 
van ügyvédünk, én azt fogom tenni, amit ő javasol. Abban maradtunk, hogy én ma szóban tájékoztatom a testületet, 
és kérek a testülettől felhatalmazást arra, hogy menjek el az ügyvéd úrhoz, és beszéljük át, hogy hogyan indítsuk el az 
ügyet. Írásban, hivatalosan három jelentkező van, át kell beszélni az ügyvéd úrral, hogy bérbe adás legyen, vagy 
eladás, mi az előnyösebb az önkormányzatunknak. Lehet, hogy meghirdetjük, de nem tudom mi lenne a jobb, ezért 
mennénk el az ügyvéd úrhoz. 
Hát, nagyjából a rétsági megbeszélés ennyi volt, én mondtam, hogy nem mondok se igent, se nemet. Ez testületi 
döntés függő dolog! Kérdés, vélemény, hozzászólás?  
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Bérlőkkel együtt nem szerencsés átvenni, mert eleve értéktelenebb az épület. És, ha nem mennek ki?! Nem fogjuk 
tudni eladni. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ezért akarok elmenni az ügyvédhez! Hallottam olyan esetről, hogy azonnal ki kellett menni a bérleményből, ehhez 
kell a közjegyző. 
 
dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Valóban van ilyen lehetőség. Utána kell nézni! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Így van! Meg annak is, hogy hogyan kell kiírnunk a pályázatot! Meg kell-e hirdetnünk, vagy nem kell! A Zsember-i 
Ker Kft. azt is leírta, hogy licitálni is hajlandók! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Én még mindig azt mondom, hogy üresen vegyük át, és majd mi eldöntjük, hogy mit akarunk vele! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Másfél hónap múlva mindenféleképpen ki kell nekik költözni!  
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Mennyire van fölértékelve? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
42 milliótól valamivel többre, ha jól emlékszem. Na, akkor egyetértetek, hogy a jegyző asszonnyal elmenjünk az 
ügyvéd úrhoz és kikérjük a tanácsát? 
 
 
A képviselő-testület – határozat nélkül - egyhangúlag egyetért a polgármester javaslatával. 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó, akkor ennyit a közigazgatási határ módosításról! Amennyiben megtörténik a birtokba vétel, akkor jöhet a 
rendezési tervmódosítás is, mert az jelenleg rendezetlen terület. Remélem lesz rá kiírva pályázat, de arra elő kell 
készülni, mert viszonylag rövid határidőt adnak a benyújtásra, ezért maradtunk le az előző pályázatról. Fel kell venni a 
kapcsolatot a Völgyzugoly Kft-vel. Át kell gondolnunk, hogy mit szeretnénk még módosítani, gondolok itt a telek 
kialakításokra, a HÉSZ-t lehetne módosítani. Ezeket nyilván megbeszélnénk! 
Amennyiben nincs több hozzászólás, kérem a tájékoztatóm elfogadását! 
 
 
A képviselő-testület – határozathozatal nélkül - egyhangúlag elfogadta a polgármester tájékoztatását. 
 
 
 
2. Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi költségvetésének módosítása 
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 Az Önkormányzat 2022. évi költségvetésének módosítása  

 
Hajnis Ferenc polgármester 
Azért kellett módosítani a közös hivatal költségvetését, mert a jelenlegi jegyző asszonyunk bérigényét kell átvezetni a 
költségvetésen. Valamivel többet kell befizetnünk a közös kasszába, mint eddig. Kérdés, vélemény? 
 
 
Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja az 
előterjesztett közös hivatal 2022. évi költségvetésének módosítást, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi költségvetésének módosítása 
napirendet megtárgyalta, és 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a 
következő határozatot:  
 

30/2022. (V.3.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Borsosberényi Közös 

Önkormányzati Hivatal 2022. évi költségvetésének módosítását 65.185.856 Ft főösszeggel 

elfogadja.  

 

A költségvetés 65.185.856 Ft főösszegén belül a Borsosberényi Közös Önkormányzati 

Hivatal kiemelt előirányzatainak összege: 

 

Kiadások: 

személyi juttatások        54.453.596 Ft 

 törvény szerinti illetmények    46.588.000 Ft, 

 céljuttatás           880.000 Ft, 

 végkielégítés        1.485.000 Ft, 

 béren kívüli juttatás       2.088.000 Ft, 

 közlekedési költség térítés       2.033.000 Ft, 

 egyéb személyi juttatás          550.000 Ft, 

külső személyi juttatás           829.596 Ft. 

munkaadót terhelő járulékok          7.048.990 Ft 

dologi kiadások         3.506.364 Ft 

beruházások             176.906 Ft 

 

Bevételek: 

működési célú támogatások államháztartáson belülről  2.183.950 Ft 

működési bevétel                678 Ft 

felhalmozási célú támogatások államháztartáson belülről     176.906 Ft 

finanszírozási bevétel pénzmaradványból      276.322 Ft 

finanszírozási bevétel irányító szervtől               62.548.000 Ft. 

 

Tolmács Község Önkormányzata kötelezettséget vállal arra, hogy a Borsosberényi Közös 

Hivatal fenntartásához szükséges támogatás összegét, 3.664.000 Ft-ot két egyenlő 

részletben 2022. május 31. és 2022. október 31. napjáig átutalja a gesztor Borsosberény 

Község Önkormányzata részére. 

 

Határidő: 2022. év folyamán 

Felelős: polgármester  

 

 

dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 
Szeretném jelezni, hogy még az önkormányzat 2022. évi költségvetésének rendeletét is módosítani kell, a közös 
hivatal költségvetése okán! Megkérlek, hogy bocsásd szavazásra! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A rendelet! Igen. Ezt a közös hivatal költségvetése miatt kell módosítanunk. 
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Hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, az 
előterjesztett önkormányzat 2022. évi költségvetés módosításáról szóló rendelet-tervezetünket, kérem, kézfeltartással 
szavazzon! 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és megalkotta a következő 
rendeletet:  
 
 

Tolmács Község Önkormányzata képviselő-testületének 3/2022. (V.3.) 
önkormányzati rendelete  

az Önkormányzat 2022. évi költségvetésének módosításáról 

 
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 
 
 
3. Egyebek 

 - Falunapi rendezvény előkészítéséről tájékoztatás 

 
Hajnis Ferenc polgármester 
Megkérem Évinger Boglárka közösségi ház vezetőt, hogy pár mondatban ismertesse a falunapi programot! 
 
Évinger Boglárka közösségi ház vezető 
Próbáltam az Dériné program keretében idehozni 1-2 programot, de sajnos az idén sem sikerült! Viszont rátaláltam 
egy másik pályázati lehetőségre, ez a Köszönjük Magyarország program. Öt típusú programra is lehet pályázni, de 
kicsit más típusú a pályázat! Nem mi pályázunk a programra, hanem a fellépők jelentkezhetnek be a mi 
programunkra. Ez egy kicsit vakon repülés, mert nem tudjuk, hogy ki szeretne eljönni. Sajnos már lassan két hónapja 
betettem a falunapunkat, de még senki nem jelentkezett be rá. Szerettem volna bábelőadókat hívni, néptánc – 
táncház kategóriában lett volna egy autentikus népzenei blokk és egy színházi előadás is. Meg kellett adni az 
időpontokat is. Amennyiben ez nem jön össze, akkor van egy B tervem, amiben maradna a bábelőadás a Paramisi 
társulattal. Rétságnak van egy induló férfikara ők lépnének föl a rétsági néptáncosokkal. Simon Katalin tarthatna 
nekünk egy táncházat, utána jönne a vacsora, aztán a Dériné programon belül Pindroch Csaba egyszemélyes 
előadását szerettem volna, de azt a választ kaptam, hogy kicsi a település és azt az előadást olyan helyre próbálják 
betenni, ahol nagyobb a közönség! Én felhívtam a Pindroch Csabát, és kértem tőle árajánlatot. Ez már a 
polgármester úrnak nem tetszett, mert olyan árat mondott. 600.000 Ft + útiköltségért jönne el. Különösen nagy 
technikát nem igényel, egyedül egy fejmikrofonra van szüksége. A másik verzióm azt volt – a majálisokra 
bejelentkezett egy zenekar a Kalyi Jag -, ők autentikus roma zenét játszanak. A zenekar vezetője Varga Gusztáv, ő 
megkapta a köztársasági lovagrend lovagja címet. Úgy gondoltuk, hogy a május 1-jéhez nem passzolna, de a 
falunaphoz igen. Minőségi, amit ők nyújtanak! Vele is beszéltem, 700.000 Ft-ot mondott technika nélkül. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Belehallgattunk a zenéjükbe, szerintem jók és heten vagy nyolcan vannak. 
 
Évinger Boglárka közösségi ház vezető 
Igen, sokan vannak és beérik a mi kis színpadunkkal.  
 
Jakus Szilvia képviselő 
Ezt a minőségű zenét bárki elhallgatja! 
 
Évinger Boglárka közösségi ház vezető 
Ők az ősi roma zenét képviselik, és minden felé hívják őket a világban! Hamar vissza kell jeleznünk nekik, hogy még 
beleférjünk a fellépéseik közé. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Utánanézek a költségvetésben mit terveztünk be, mennyi a keretünk és szólok. Sajnos ilyen árak vannak! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Mennyi mikrofon kell majd nekik? 
 
Évinger Boglárka közösségi ház vezető 
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Nekem annyit mondta, hogy 5000 W-ra van szükségük. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Át kell majd nézetnünk a felszerelésünket. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Én tavaly mindent átnézettem, két dolgot kellett javíttatni, az is megtörtént. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó a kapcsolat a rétsági műv. házzal, ha valamire szükségünk lenne ők kisegítenek. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Azt szeretném kérdezni, hogy az alapítványunknak van pénze? Mennyivel tudják támogatni a falunapot? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
A sátor bérbe adásokból és az 1%-ból van pénzük. Az idén nem terveztünk nagy rendezvényű falunapot, majd az 
utolsó ciklusban. Addigra remélem a nagyobb cégek is beindulnak. Bízom benne, hogy már több bevételünk lesz az 
iparűzési adóban! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Sátor bérlésre az idén is lehet számítanunk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen, már 4-5 helyről jeleztek. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Láttam pályázati kiírást rendezvénysorozatokra, de én nem tudtam belépni a felületre. Csak úgy lehet elolvasni a 
pályázati kiírást, ha előfizetünk rá. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
TOP pályázaton? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Igen! Ezt ma láttam! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Ennek nézzetek majd utána! 
 
Évinger Boglárka közösségi ház vezető 
Jó, megnézem! A rendezvényünk végére tűzzsonglőröket szeretnék hívni. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Voltak már egyszer, nem is tudom, hogy kiket hívtunk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó, kérjünk árajánlatot a tűzzsonglőröktől is, meg a tűzijátékostól is! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Lehet olyan fellépőket is hívni tűzzsonglőröknek, akik nem profik, de látványos a bemutatójuk. Ők fele annyiért 
eljönnek. 
 
Évinger Boglárka közösségi ház vezető 
Én még a műsorok mellett gondoltam egy kiállításra. Nemrégen volt Rétságon Vigyinszki Attilának egy kiállítása, 
nagyon jók a képei. Esetleg elhozhatnánk ide is, addigra a nyugdíjas klub képei lekerülnek. Lenne még a népijátékok a 
fakörhintával. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Azt szeretik, a rimóciakat szoktuk hívni. 
 
Évinger Boglárka közösségi ház vezető 
Igen, őket szeretném én is. Lenne a szokásos kézművesvásár, arcfestés, lejönne a felső kocsma büfének, ahogy 
szokott, lennének kézműves foglalkozások. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
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Meg hát nyilván a vacsora! 
 
Évinger Boglárka közösségi ház vezető 
Igen. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Nagyjából ennyi lenne! Kérdés, vélemény? 
 
Hámori Imréné képviselő 
Ez így jó lenne! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jó, akkor menjünk tovább. 
 
 
A képviselő-testület – határozathozatal nélkül - egyhangúlag elfogadta a falunapi programot. 
 
 
 
 - Tolmácsi nyugdíjas klub támogatás iránti kérelmének elbírálása 

 
Hajnis Ferenc polgármester 
A költségvetésben civil szervezetek támogatására beterveztünk 500.000 Ft. A nyugdíjas klub beadta a kérelmét, más 
civil szervezetünk nincs, szerintem kapják meg az 500.000 Ft-ot! De ez csak az én véleményem! A nyugdíjasokra 
lehet számítani! A sportegyesület nem működik, így ők nem kérnek támogatást.  
 
Hámori Imréné képviselő 
Adjuk oda nekik! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Nincs is más összefogás a faluba, csak ők vannak! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Szerintem is kapják meg! 
 
 
További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, hogy a 
nyugdíjas klub 500.000 Ft éves támogatást kapjon, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a tolmácsi nyugdíjas klub támogatás iránti kérelmének elbírálása napirendet megtárgyalta, és 5 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

31/2022. (V.3.) Képviselő-testületi határozat 
 
Tolmács Község Önkormányzat képviselő-testülete Bornemisza Sándorné 2657 
Tolmács, Zarándok út 9. szám alatti lakos a Nyugdíjas Klub 2022. évi program 
támogatására irányuló kérelmét megtárgyalta és az államháztartáson kívüli pénzeszköz 
átadásáról és átvételéről szóló 13/2013. (IX.18.) önkormányzati rendeletben foglaltak 
szerint 500.000 Ft összegben támogatja.  
A támogatás utólagos elszámolás mellett a támogatott képviselőjének, Bornemisza 
Sándorné részére készpénzben kerül kifizetésre. A támogatás kifizetése egy összegben 
történik. 
A támogatás felhasználásának határideje: 2022. december 31. 
A támogatás felhasználásának a hivatkozott önkormányzati rendeletben foglaltak 
szerinti elszámolási határideje: 2023. március 31. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatásra vonatkozó, az e 
határozatnak megfelelő támogatási megállapodás megkötésére. 
 
Határidő: kérelmező értesítése azonnal 
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Felelős: polgármester 
 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Egy kis pénzt költöttem a falu szépítésére! Nemsokára jönnek ültetni a megrendelt fákat és rózsákat. 
 
Hámori Imréné képviselő 
Mennyiségben ez mennyi? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
50 méter rózsa lesz ültetve a szobor elé V alakban. Három vérszilvafát ki kell venni, azt pótolják, a templom előtti 
részre felváltva galagonya és vérszilvafákat ültetnek. A posta elé is lesz ültetve, illetve pár helyen még hiányoznak fák 
a parkban azokat is pótolni fogják. Ennek a költsége 560.000 Ft, amiért ők mindent megcsinálnak a szakszerű 
ültetésig. Áfát nem tartalmaz az ár, mert alanyi adómentes a vállalkozó. 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Ez nagyjából az, amit mi is terveztünk tavaly! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Most nagyon gavallér lettél, mert tavaly a 200.000 Ft-os sokalltad rá! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Spórolós a polgármester! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Láttam egy pályázatot szűrőbuszra. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ingyenes szűrővizsgálatokat tartanak a lakosság részére. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Van nekem egy ismerősöm, és az majd utána néz! Mire szűrnek? 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Több félére lehet pályázni. Utána kell nézni! 
Más! Most hallottam, hogy a konyhán nincs mosogatógép! Nem egy akkora összeg, hogy egyet a konyhára és egyet az 
óvodába ne bírnánk venni! Hol tartunk, hogy még kézzel mosogatnak! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Szerintem az óvodába nem kell! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
De! Sokkal higiénikusabb! 
 
Hámori Imréné képviselő 
Én is javaslom mind a két helyre! Valóban nem egy nagy összeg! 
 
Jakus Szilvia képviselő 
Én ezt már régen mondtam, meg a szárítógépet is! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Csak jelzem, hogy 2,5 milliót az iskola és óvoda vizesblokk felújítására fordítjuk! 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Én úgy gondolom, hogy kibírjuk! 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Jól van, akkor szavazzuk meg! 
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További hozzászólás, észrevétel, vélemény, kérdés, javaslat nem volt. 
 
 
Hajnis Ferenc polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja, hogy az 
óvodába és a tálalókonyhába vegyünk 1-1 mosogatógépet, kérem, kézfeltartással szavazzon! 
 
A Képviselő-testület a tolmácsi nyugdíjas klub támogatás iránti kérelmének elbírálása napirendet megtárgyalta, és 4 
igen szavazattal, 1 tartózkodással, ellenszavazat nélkül elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
 

32/2022. (V.3.) Képviselő-testületi határozat 
 

Tolmács Község Önkormányzat képviselő-testülete a Tolmácsi Kisbagoly Óvoda és a 
tálalókonyha részére 1-1 mosogatógépet biztosít a 2022. évi költségvetés tartalékának 
terhére. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Ha úgy adódik, hogy valakinek szüksége van házi segítségnyújtásra, akkor azt meg fogjuk oldani? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Úgy tudjuk megoldani, hogy fel kell vennünk valakit, aki bevállalja, hogy elvégzi a gondozói tanfolyamot. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Jó! Akkor még azt kérdezem, hogy az atya síremléke meg lett rendelve? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Igen. 
 
Dósa Istvánné alpolgármester 
Óvónővel, hogy állunk? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Június 1-től lesz alkalmazva. Az óvodavezető a munkáltatója, aki intézi a felvételét. Nem titok, Dobson Zsófia lesz 
fölvéve. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Az otthonápoláshoz: nem tudunk olyan embert találni, aki már elvégezte a szükséges iskolát? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Hát nem igazán! Ha igény lesz rá, akkor is nehezen fogunk találni embert, mert a gondozót csak részmunkaidőben 
foglalkoztatnánk, a gondozottaknak pedig fizetni kell érte. Igazából külön felvenni ezért valakit nem szerencsés, 
esetleg úgy, hogy négy órában gondoz, négy órában pedig takarít a hivatalban. 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
A Tolmácsi Horgászegyesület kért meg – eladásra fog kerülni a tolmácsi tó -, hogy beszéljünk az Erdőkémiával, hogy 
tolják kicsit ki a határidőt, mert ilyen rövid időn belül nem tudják összeszedni a vételárra a pénzt. Szeretnék 
megvásárolni és a horgászszövetség is adna hozzá 40 millió forintot, az egyesületnek 80 milliót kellene még 
hozzágyűjteni. Nem tudom, hogy ezt meg tudnánk tenni, hogy mint önkormányzat kérnénk a határidő kitolását? 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Mikor kértek meg erre téged? 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
Most, amikor jöttem. 
 
Hajnis Ferenc polgármester 
Szombaton volt egy családi nap és kimentünk a tolmácsi tóhoz, ahol véletlenül felvetődött a tó eladása. Egy 
magánszemély is szeretné megvenni, de ő nem horgászatra, hanem locsolásra használná. Ott volt a horgászegyesület 
elnöke is és én annyit ígértem neki, hogy hétfőn beszélek az Erdőkémia vezetőivel, de ez hétfőn nem jött össze, ezért 
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ma a testületi ülés után megyek be hozzájuk. Kérdezték azt is, hogy az önkormányzat nem tudna-e 25 millió forinttal 
beszállni a vásárlásba? Mondta, hogy ha lenne 25 milliónk, akkor inkább telekkialakításra fordítanánk. Ha 
beleszállnánk, akkor lenne egy osztatlan közös tulajdonunk. A tagoknak 1,5 milliót kellene betenni, hogy összejöjjön 
a vételár és van, aki beteszi, van, aki nem! Elvileg úgy néz ki, hogy sikerülni fog az egyesületnek. 
Én megbíztam Csóri Miklóst, hogy nézzen utána a telek kialakításunknak, amiről már régebben beszéltünk. 
Beszélnem kell a földtulajdonosaival is, hogy el-e adnák az önkormányzatnak? Ez nyilván egy hosszabb folyamat lesz. 
Az agglomeráció egyre jobban tolódik ki! Na, de ezt a telek kérdést majd egy későbbi testületi ülésen tárgyaljuk! 
 
Gyuricza Gergő képviselő 
A testületi ülés után megyek ki megnézni a falu határába a vízelvezetési lehetőségeket, amit javasoltak a 
közmeghallgatáson. Ha valaki szeretne jönni velem megteheti!  
 
 
További hozzászólás és napirend nem volt, a polgármester megköszönte a jelenlétet és az ülést lezárta. 

 
 

 
K.m.f. 

 
 
 
 
 
 Hajnis Ferenc  dr. Szabó Letícia Ágnes 
 polgármester jegyző 
 
 
A jegyzőkönyv hiteles. 
 
 
 
 
 

Hámori Imréné 
képviselő 


